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Abstract (en)
The object of the invention is to control the digestion in such a way that a desired pulp quality is available, as far as possible, simultaneously with
the reaching of a preset digestion end point. A process control system is used for this purpose. This comprises first means which, for homogenising
the starting conditions, follow up, in accordance with a set value, the quotient of the mass of at least one constituent of the digesting fluid, relative
to the dry mass of wood in the digester, especially by replenishing with or stripping out at least one digesting fluid component, or by controlled
draining of digesting fluid. Second means subject the digester to a pressure pulse, whereas third means avoid major temperature differences in the
digester by acting on the circulation stream of the digesting fluid. Further, fourth means effect a presetting of the digesting temperature with the aid
of a simulated pulp quality figure. Finally, fifth means can be provided which, at an unchanged digesting temperature, effect a fine adjustment of the
digestion end point required to reach the pulp quality. For this purpose, the actual state of the digesting fluid is measured, especially by an extinction
measurement, and/or the actual value of a pulp quality figure is measured. <IMAGE>

Abstract (de)
Der Erfindung liegt die Aufgabe zugrunde die Kochung so zu steuern, daß eine gewünschte Zellqualität möglichst gleichzeitig mit dem Erreichen
eines vorgegebenen Kochzeitendpunktes zur Verfügung steht. Hierzu dient ein Prozeßleitsystem. Dieses enthält erste Mittel, welche zur
Homogenisierung der Startbedingungen den Quotienten aus der Masse mindestens eines Bestandteiles der Kochflüssigkeit bezogen auf
die trockene Holzmasse im Kocher insbesondere durch Nachdosieren bzw. Ausgasen mindestens einer Kochflüssigkeitskomponente oder
dosiertes Ablassen von Kochflüssigkeit einem Sollwert nachführen. Zweite Mittel beaufschlagen den Kocher mit einem Druckimpuls, während
dritte Mittel durch Beeinflussung des Umwälzstromes der Kochflüssigkeit größere Temperaturdifferenzen im Kocher vermeiden. Weitere vierte
Mittel bewirken unter Zuhilfenahme einer nachgebildeten Zellstoffqualitätsmaßzahl eine Voreinstellung der Kochtemperatur. Schließlich können
fünfte Mittel vorgesehen sein, welche bei unveränderter Kochtemperatur den zum Erreichen der Zellstoffqualität notwendigen Kochzeitendpunkt
feinanpassen. Hierzu wird der aktuelle Zustand der Kochflüssigkeit insbesondere durch eine Extinktionsmessung und/oder der Istwert einer
Zellstoffqualitätsmaßzahl gemessen. <IMAGE>
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